
1 
 

BR.0012.29.10.2024 

Protokół posiedzenia 
Komisji Zdrowia i Polityki Społecznej 
Rady Miasta Gliwice kadencji 2024-2029 

w dniu 19 listopada 2024 r., godz. 17.30 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czapla otworzył posiedzenie Komisji i powitał 
radnych oraz gości. Następnie stwierdził wymagane kworum i prawomocność posiedzenia 
oraz zaproponował przyjęcie następującego porządku obrad: 

1) Druki sesyjne. 

2) Sprawy bieżące. 

W posiedzeniu udział wzięli Zastępca Prezydenta Miasta Łukasz Gorczyński oraz pracownik 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Gliwicach Elżbieta Boczar. 

Ad 1) Druki sesyjne. 

Komisja zaopiniowała następujące druki sesyjne: 

a) Projekt uchwały (druk nr 109/2024) w sprawie zmiany uchwały nr V/76/2024 Rady 
Miasta Gliwice z dnia 26 września 2024 r. w sprawie ustalenia opłat za pobyt 
i wyżywienie dzieci objętych opieką w Żłobkach Miejskich w Gliwicach. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czapla przypomniał, że temat był już omawiany 
i zapytał, czy wszyscy zapoznali się z projektem uchwały. 

Radna Katarzyna Ujma-Wąsowicz poprosiła o przypomnienie treści projektu. 

Zastępca Prezydenta Miasta Łukasz Gorczyński powiedział, że obecny projekt 
koryguje ostatnio ustalone zasady opłat w żłobkach miejskich na wypadek, gdyby rząd 
wycofał program Aktywny Rodzic. Gdyby tak się stało, to nastąpi powrót do wcześniejszych 
zasad dokonywania opłat, sprzed programu Aktywny Rodzic. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czapla zapytał, kto z członków Komisji jest za 
pozytywną opinią do projektu uchwały wg druku nr 109/2024. 

Wynik głosowania: 7 radnych za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

b) Projekt uchwały (druk nr 110/2024) w sprawie planu potrzeb w zakresie 
wykonywania prac społecznie użytecznych dla miasta Gliwice na 2025 r. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czapla poprosił pracownika Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Gliwicach o omówienie projektu. 

Pracownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Gliwicach Elżbieta Boczar powiedziała, 
że projekt zawiera plan zapotrzebowania na prace społecznie użyteczne w 2025 r., na który 
przewidziano 3,6 tys. godzin i 10 osób, które będą na nie kierowane. Ogólnie jest to 
narzędzie aktywizacji osób bezrobotnych, wspomagające ich powrót do pracy. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czapla zapytał, czy za tego typu prace wypłaca się 
wynagrodzenie. 

Pracownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Gliwicach Elżbieta Boczar odpowiedziała, 
że tak i jest to stawka 12,20 zł na godzinę. W 40% wynagrodzenie pochodzi ze środków 
gminy, a 60% z Funduszu Pracy. Średnio osoba otrzymuje 400 zł miesięcznie. 

Radna Katarzyna Ujma-Wąsowicz zapytała, jak dotychczas kształtowała się stawka 
godzinowa. 

Pracownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Gliwicach Elżbieta Boczar odparła, że 
kwota jest regulowana ustawą i jej zmiana następuje zawsze w okolicach czerwca. 
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Radna Agnieszka Filipkowska zapytała, czy w celu wykonywania tych prac kieruje się 
te same osoby. 

Pracownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Gliwicach Elżbieta Boczar powiedziała, 
że podejmuje się starania, by były to nowe osoby, ale mimo to osoby powtarzają się. 
Szczególnie, że często są to ludzie przed emeryturą, którzy potem pracują w Miejskim 
Zarządzie Usług Komunalnych (MZUK). 

Radna Krystyna Sowa zapytała, czy istnieje dokument, który obrazuje realizację tej 
uchwały, pokazując jej rezultaty, które są w tym najważniejsze. 

Zastępca Prezydenta Miasta Łukasz Gorczyński powiedział, że MZUK przedstawia 
sprawozdania do Powiatowego Urzędu Pracy. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czapla zapytał, kto z członków Komisji jest za 
pozytywną opinią do projektu uchwały wg druku nr 110/2024. 

Wynik głosowania: 7 radnych za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

c) Projekt uchwały (druk nr 107/2024) w sprawie uchylenia uchwały w sprawie 
ustalenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie miasta Gliwice. 

Zastępca Prezydenta Miasta Łukasz Gorczyński wyjaśnił, że dotychczas to Rada 
Miasta wskazywała, która apteka będzie całodobową. Z racji tego, że w Gliwicach działają 
dwie apteki całodobowe i potrzeby mieszkańców w tej kwestii są zaspokojone, to 
dotychczasowa uchwała pokazuje stan, którego tak naprawdę nie ma. Poza tym 
kompetencje w tej kwestii zostały przeniesione na Prezydenta Miasta, dlatego uchylenie 
aktu zatwierdzonego przez Radę Miasta, który w dodatku ukazuje stan nieobowiązujący, 
jest zasadne. 

Radna Katarzyna Ujma-Wąsowicz zapytała, czy apteki całodobowe są prywatne. 

Radna Krystyna Sowa odpowiedziała, że wszystkie apteki są prywatne. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czapla zapytał, kto z członków Komisji jest za 
pozytywną opinią do projektu uchwały wg druku nr 107/2024. 

Wynik głosowania: 7 radnych za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

d) Projekt uchwały (druk nr 113/2024) w sprawie podtrzymania stanowiska w sprawie 
rozpatrzenia skarg na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej w Gliwicach – 
Komisja zapoznała się. 

e) Projekt uchwały (druk nr 114/2024) w sprawie rozpatrzenia skargi na działania 
Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej w Gliwicach - Komisja zapoznała się. 

Ad 2) Sprawy bieżące. 

Komisja zapoznała się/przyjęła do wiadomości następujące pisma: 

a) Raport o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2023/2024 
(korespondencja nr UM.955283.2024 w załączeniu), Komisja zapoznała się 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czapla zapytał, czy Radna Krystyna Sowa, jako 
Przewodnicząca Komisji Edukacji, może coś więcej powiedzieć o tym dokumencie. 

Radna Krystyna Sowa odpowiedziała, że jest to bardzo obszerny i ciekawy dokument. 
Dodała, że Komisja Edukacji nie podjęła nad nim jakichś prac, ale jest on wart uwagi. 

b) Pismo w sprawie podmiotów, na rzecz których w 2025 r. mogą być wykonywane przez 
nieletnich prace społeczne (korespondencja nr UM.1004456.2024 w załączeniu), 
Komisja zapoznała się. 

Zastępca Prezydenta Miasta Łukasz Gorczyński powiedział, że jest to lista podmiotów, 
w tym organizacji pozarządowych, zaopiniowana przez Sąd. 
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Przewodniczący Komisji Wojciech Czapla zapytał, czy któraś komisja pracowała nad 
tym pismem. 

Radna Agnieszka Filipkowska odparła, że podczas posiedzenia Komisji Dialogu 
Społecznego zrodziło się pytanie o procedurę sposobu dostania się na taką listę przez 
podmiot i zostało w tym celu wystosowane pismo. 

c) Pismo w sprawie podmiotów, na rzecz których w 2025 r. może być wykonywana kara 
ograniczenia wolności oraz praca społecznie użyteczna (korespondencja 
nr UM.1005535.2024 w załączeniu) – Komisja zapoznała się. 

d) Projekt uchwały budżetowej miasta Gliwice na 2025 r. oraz projekt Wieloletniej 
Prognozy Finansowej (w aktach sprawy nr BR.0012.39.5.2024, korespondencja nr 
UM.999211.2024) – Komisja przyjęła do wiadomości. 

e) Pismo Komisji Budżetu i Finansów z prośbą o przedstawienie opinii do projektu budżetu 
miasta na 2025 r. oraz do projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej wraz 
z zaproszeniem na posiedzenie wspólne (w aktach sprawy nr BR.0012.39.5.2024, 
korespondencja nr UM.1019755.2024) – Komisja przyjęła do wiadomości. 

Radna Krystyna Sowa powiedziała, że dotychczas bywało tak, że posiedzenie w zakresie 
ogólnym projektu uchwały budżetowej oraz Wieloletniej Prognozy Finansowej było wspólne 
dla wszystkich radnych. Następnie każda komisja obradowała już osobno w zakresie jej 
przypisanym. Teraz jest to utrudnione ze względu na członkostwo radnych w kilku 
komisjach. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czapla stwierdził, że mimo wszystko Komisje 
Zdrowia i Polityki Społecznej oraz Rozwoju Miasta i Inwestycji łączą się zarówno 
tematycznie, jak i członkami, dlatego proponuje wspólne posiedzenie przed wydaniem 
opinii do obu projektów uchwał. 

Radny Krzysztof Procel, jako Przewodniczący Komisji Rozwoju Miasta i Inwestycji, 
wyraził aprobatę dla tej propozycji. 

f) Pismo z Ministerstwa Zdrowia, dotyczące działań mających na celu uregulowanie 
nierozliczonych nadwykonań w Szpitalu Miejskim nr 4 ( korespondencja 
UM.1021446.2024 w załączeniu) – Komisja zapoznała się. 
 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czapla streścił, że za nadwykonania nielimitowane 
Ministerstwo Zdrowia zapłaci szpitalowi za I półrocze natomiast za limitowane już nie i nic 
się nie da w tej kwestii poradzić. 

 (***) 

Komisja przyjęła protokoły posiedzeń Komisji, które odbyły się 3 września 2024 r. oraz 
17 października 2024 r. 

(***) 

Ustalono termin kolejnego posiedzenia Komisji na 2 grudnia 2024 r. 

Na tym zakończono posiedzenie Komisji. 

Protokołowała 

(-) Ewa Anioł 
Przewodniczący Komisji 

Zdrowia i Polityki Społecznej 

(-) Wojciech Czapla 
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